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TAPE #29588 ” ■ ■ ' ■
TAPE RECORDED INTERVIEW OF JOHN FAHEY 
SEPTEMBER 9, 1968.) 7:30 PM f ■ 
TAPED IN ROOM 318, PARKER CENTER • ’
QUESTIONED BY LT. E. HERNANDEZ, S.UM UNI?

SGT. B. R., ALEXANDER, UNIT '
TRANSCRIBED BY: STELLA C. ROTH, INTERNAL AFFAIRS DIVISION

^ INDICATES UNINTELLIGIBLE

‘ ’ < p f O ♦ P 6 * * ' * , ‘

t LT. HERNANDEZ: Okay, Ingoing to get started 

here and see how far we can go. ‘

■ A Thank you. . ■ > . -

LT. HERNANDEZ: Okay, John, for the purposes of 

this interview, Sgt. Phil Alexanders my name's Hernandez, 

and the gentleman here is John’Fahey, F-a-h-e-y; the

stenographer, John, for your information is Mr. Ron Horlacher; 

and he's going to take this .statement verbatim. Now, what 

we're trying to do here, John, is to determine the truth 

concerning statements made by you to members of the-FBI and 

to other members of the Los Angeles Police Department. And 

I hope you'll be truthful with me at this tmn. ,

Q . BY LT. HERNANS: Now, on June 4, 1968, did 

you met a young woman at the Ambassador Hotel?

. A Yes, sir. • ■
Q Was there anything' during your associatoon with

that woman that led you to believe’ that she was in any way , 

connected with tie assassination of Senator Kennedy? . .

A No, sir, . ’

Q - Did you tell anyone, either the FBI or other ’

a
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police officers anything that’would have led them to believe 

that she was involved-in the assassinatoon of Kennedy?

A .At the time I was excited, and I had this fear 

in me because of whht—of the events that took place that 

day. I could have done it erroneously; yes, sir. • , .

Q Okay, erroneously now, John, do you remember

what you told these people? ■■ • . ' ■ - > " . . .

A • That possibly she could be the girl they were

looking for. - -

. Q Would you repeat that, please?. ‘ •

A That possibly she could have been the girl - that 

they were looking for. .

■ Q Now, by the girl that they were looking for, 

war’s you— ' ' • ' ' .

A —for the girl that was possibly involved in 
something. ■ . ; ; . ’

Q Do you have any spetific girl in mind?

• A The girl that I was with that date. .

Q What made you believe that the FBI or anyone .

was interested in that girl? • •• ’ • • ’

• ■ A • Because, ah, weel, it was known that a girl was 

involved. ’ ■ •• . .

Q Uh. huh. . •

A ■• And that from what the lady had made staemaents 

to me about, reflectoon of her bad taste -toward Mr.- Kennedy 

or the party that he was involved with, .led me to believe
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that possibly that she had something to do with it. • '

• Q Okay,-as a matter of fact, John, now you know .

that in your Mnd^l! aloig there was nothing’that happened 

that would lead any reasonable person to form a-belief that 

she was’ connected with the assassination of Senator Kennedy, 

was there? ' ■ : . - . :

• • A Now that I have sat down and thought it all ■ • 

through, you^e right; yes, sir. ” •

Q - Okay, now after’ you left the Ambassador Hotei on 

the 4th of June, you had indicated that you thought (you 

were being foioowedo Why did you say that?) .

. A Maybe you would drive up •Wilshire, you take them

there with you all the way—you .take'a right, and they keep 

continue going, but this man stayed right with me. ' ■

' Q ’ Did he at any tme threaten you? • ' - ' -

. A No,’ sir. ■ ■ ' •

’ Q Okay now, lit»s go to the Volkswagen, You''

described that as a blue vehicle? ' ■

■ A Yes, the same color as the Fox’d.

Q Blue, •

■ A Right. . ' ' .

Q ■ Did this car foioow you?

A ' Yes, sir. \ . ' - ’ -

Q ’ ■' Where did it follow ‘you to? w ‘'

A ■ It was foiocwing me on the road towards Onard, 
and it was apparent that we were; being watched or filiQWld,
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and I had a desire to pull over and find out, as I said to 

the girl, the lady. I'm going to find’out who in the hell 

they are .following us. So X took a left, and I pulled over' 

on the jocks. This is the area. And I parked. He pulled 

over and parked on my right and got outs of his car.

Q Did you talk with that man, the driver?

‘ A . No, sir. . , • . . . . -

Q Did he say anything to you? . . ’ ,

, A No, sir. ,. .

• Q Did he threaten you? . .

A No, sir. '

Q Okay, now going back to the woman. You described 

her to me as being a nutty individual; what did you man by 
that;?

A Her statements, her conversations at tikes Ike 

talking about Kennedy .tte way she did, talking about McCarthy 

the way she did. She didn't Ike any of themu She was on 

the move. She said she?d onlybsm here three days from 

New York. She had a lot of. clothes she had to ship to 

Australia. . . ■

. THE REPORTER: Slow down. . ■ ■

A Excuse me

• THE REPORTER: She had only been here three days

from New York:? ■ ' - .

A Right.

AutoO^? THE-REPORTER: She had what to ship Go ’ ■

Form 618 (R-3-4)
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■ A 9 She had a lot of clothes w^e said and she had 

to ship them to Australia. She wanted' to get out of the 

country. • She was leaving the country. '

■ Q .BY LT. HERNANDEZ? Would you describe this 

individual as a hippie? , . . .

A . In one respect she—you could look at her as a 

hippie; yes, sir. .
. Q Okay, so you've described.’.her as a hippie and as

a-***
A Or a lady who. travels Ike say the Middle East.

■ Q BY SGT. ALEXANDER: Nolt an American or like you

and I, we take a shower every coupler days, or we shave 

ourselves real good to keep dean? . ,

' A No. ,

Q BY LT. HERNANDEZ: Um trying to keep slow so 

the genteeman can get the infomation.

■ A Excuse me. ■ ■ • ■

Q ' Why do you. say the Middle East? Why the Middle - 

East;? • .
A Features. ’ Her accent, the way she used at tines.

She had an accent and when she gave me her real name, as 

what she said, O)^)eblh(bte^ I figured Middle East, Mddle 

East. ■ ,

• Q Okay, but she was a nutty type person to you? .

■ A Yes, sir. . • . ’ ■ '

■ ' Q And she looked, Ike a hippie?
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• • ■6

■ A, Yes,, sir, ' ....... .

• ' Q'' Did you ever form'the idea in your mindsthat the 

people that were foioownng, if they were foHwng you, might 

:have been a boyfriend or a husband or someone that knew her?

A It could have-been; yes, sir. .

_ Q Did you think about this? :

A Not at. that tire no, sir. '

Q Have, you ever thought about it? . ■ ■

' A No, sir. * • . ■ .

Q Wil you think about it now?■ '.

A Yes, sir, it could be; yes,' sir, that could be

true. .

Q Is there anything, John, in your mind, that you

could tell us that happened to you on the 4th of June that, 

might have any connection, even the • slgjhitest connection,

with the assassination of Senator Kennedy? - .

A There isn’t anything*, sir. • ' ■

Q Are you telling the truth now?. . ’ •

‘ ■ A Yes, sir5. ’

-Q Is there anything you want to ask, Phil? . . -.

Q BY SGT. ALEXANDER: I just want to get this

cleared up about Fernando Faura. You say that- there*s been 

many tmes that he has insinuated things to- you and put - 

words in your mouth, so to speak, led you to believe certain 

things that you consequently found out not to be tue and 
so forth? . . • . -

' Form 618 (R-3-4)

<3



• 7

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

Xd like you to expound on that a Httls bit just to 

say for the record to get it straight* ■ ■ ;

■ A ■ Ah, well ask me some questions about it, and I • 

can go- from there, huh? • • . - /

• Q AH right, has Fernando Faws ever told you,

for instance, that—that this woman that you was- with had 

anythin to do with Kennedy^ assassinatom?

A When I fist went to Fernando Faura, I explained 

my story to him that I was with this lady, and regardless 

whether she was the girl or wont the girl, was immterral; 

that, ’however, we would find this lady, and from that- point 

on he took me out to the San Fernando Police Station and '

ineroogatcd me at great length on several different 

occasions* And I actually was led to believe that he was 

part of the Police Department these through his conversations 

with me, and he made me feel as if through the course of our 

interrogations that this was the girl that we were looking ‘ 

for or that you gemtWen were looking for. And as our 

association- went on, it just elevated until where that he 

was fol1owig the FBI. Thee was some hotel man. that he . ;... 

contacted; that the FBI had contacted, and this was how they— 

he and this—hhoever this photographer was, got involved 

with this hotel situatoon was because of this man by the -

name of Hammond, He’s a hotel manager or S1m>tthig of ths 

nature, and this Hammond gave him infomution that^ the FBI 

was staking out a girl, supposed to be my glrlet cotera.

S
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and as things of thus nature built up and elevated, and hie 

tried to.make me believe that this was the girl. And ’ 

naturally I become excited and X become feared and appauled . 

about it, and he took me back to San Fernando Police Station 

where X' met a Lt* Stein. He had me .sit With him in a-- 

X got an—Xdent Kit they called? .And put descriptoon of the 

girl-my girl together. Then hie -took this ident composite 

■to a hippie artist, and he drew this girl’in color. Then hie 

had snapshots made of.this girl, and he's been showing this 

girl to different witnesses. He took me to a hypnooist, a 

doctor5, who i.s supposed to have hypnotized me, and hie really 

;didn’t. I wass-if he did, I—I was unaware of it, and there 

was a witness there called Chuck that was supposed to have 

worked for the Kennedy people at that time, and he identifeed 

the picture as the girl or one of .the girls that was supposed 

to have been there or something of that nature. Ah, he • 

stated also that this‘mitre d'; DiPierro, has identified "

the girl as that—the girl, being the girl. - .

. Q BY LT. HERNANDEZ: But as a utter of fact, John,

this girl that you're referrinng to .from the Identa Kit, you 

knew all along this girl didn’t exists didn’t you? • . . • 

. A The girl exists. The girl, my girl,’ that- was 

with me that day? . • • ■ - - ■ •• . ’ ■ ■ -

Q Yes. ■ =

• A That’s who the girl is, the picture is of. . 

. Q * Wen, is it a picture of-the person that you

Form 618 (R-3-4)
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were-with— ‘ p '

; : A ■ Yes^ sir, : . , • • A- .,. . -

. Q , • • --or dose to it? , , •

A ..... The girl—ro, the picture is of th® girl that..,, 

was with me that day*

Q . . Is .it .a good likeness tothdgirl? . . . ;

A . .Petty dose; yes, sir, pretty dose. .

. . . Q BY SGT. AXESANDER?, Okay, so then he .did more or 

less strengthen your mind in these beliefs? ■

. . A -Yes, • sir, s he did/ .

. Q .. . He created some of these beliefs in your mind?.

. . A .Yes, sir. . ' . . . - ■

„ / Q In other words— .  ,

. A Caing me up several tines and wanting me to '

meet him at the Citizen News. He had a genteeman these w^h 

a bunch of pictures hie wanted me to pick out a girl. Thore 

• were several pictures they showed me. .I never picked, out 

any girl because I never saw a girl—a descriptoon of the 

girl that was with me, . ; . • ’ ■ , ■ . ■ .
Q . Okay, so then he did create some of this a— .

A Rominticism or sommehing lice that. . •

Q Yeah.

A Right;. He romanced me ^. _ ’ . .

. Q ■ BY. LT. HERNANDEZ: Fantasy sommethlng that.you ' 

knew was not true; that he put words in your mouth? ,

• • Q BY SGT. ALEXANDER: In other words, he took the

. Form 618 (R-3-4)
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situations-you laid it to him and Hen he related it hack 

to you and told you how U could possibly have been after ' 

Senate Kennedy— . . . _

A Yes, sir, Sarge,'that's right/■ ’ ' ” ’ <

’ Q - That wasn't your idea? ’ ■ -

' A No, sir; it was Ms'idea/'’ ’ • ’

Q ’ Righty

A Naturally I fell into -it,■ and 1 went Mong With”

it because, well, ’Ike he said, possibly she could be the ' 

girl or she is the girt. and tow^ the end he kept saying, 

well, she's the g.rl\ ■

THE REPORTER; A little bit slower, please.

• A Excuse me, • ' .

Q BY SGT. ALEXANDER; You went along with it, 

' A I wont along with it because, weH, I was with 

this girl, t^t day; and when he tells me sometMng, 1 beHeved 

It bemuse the man works out in the police station in San 

Fernando, and I took the man at Ms word. And when he would ' 

tel. me that another witness has identifedd my picture--the ■ 

^r that was Mth me, ttet gives you a littH strength, and 

you begin to wonder and you become feared, and I was—

Q When he took you to thi.s hypnotist, can you 

recall the hypnotist{s name? ' ‘ ;

A . Yes, Dr/ LaScola. -

" Q ' Dr. LaScM— ' “ . • . '

' A . La; L-a.-S—c-o-l-a. - -
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Q Would you spell that again, please? 

A L-a-S-co-l-a, and he's out iLn Santa Monica across
foom St. John's Hospital i.n the Medical Buildirg there. - ■

Q Now, you say to -thie best of your recollection 

you never were under hypnotic trance; is that right? .

A He attempted to put me under—he attempted to. 

hypnotize me^ But I say he didn't do it. I was- alive like 

I'm talking with you now. - • ■

( Q You can recall everything that went on? - • 

A Yes, sir. ■
Q Totally? ■ ■ > - _ - • •

A . Yes, sir. - - ' . • • . •

Q What did he try to implant anything in your mind?

■ A He said we were—-we were going to have later on 

a long discussion. He was going to hypnotize me again; that 

I would be thinknng about this; and that—about the girl; 

that he and I would have a long talk about her and the events 

that took place that.day. I will say he did stmulate my 

mnd. For example, this girl told me where her ex-husband 

was, on the isaand of Taipei because he had worked over 

there for the FAA or with them or some association. And it

helped to remind his name. He did stimulate my mind a littXe 

bit, but he—he didn't hypnotize me. I wasn*t undde—Pee. 

never been .hypnotized, • so I cant tell you what Iio expect . 

about it. - ■ • ' ’ w

Q ' You do have an independent recollectoon now,- ‘

rr
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here though, the occurrences of that day? , 

' A- Yes.

Q And you say that he took you also to a polygraph 

examination? ■ . . ■ ’

. A . Yes, sir, he did. •

. Q Do you recall the name of that person that con­
ducted your— .

A -Mr. Chris Gugas. . • ■

Q BY LT. HERNANDEZ: John, if I may, in relation 

to that polygraph examination, you know, and quite truthfully, 

frankly with each other i.n ail ** you were not truthful With 

Mr. Gugas all the way i.n What you believed?

A Right. Yes,. . .

Q . Yes, upon the conclusion of the test, wl^t did 

Mr. Gugas tell you? "

A He told me as a whole I was telling the' truth. 

And Fomando had called me-the flowing Sunday at home, and' 

he says I came through like a champion. '

Q Okay, now, forget about what Fernando told you, •

but jfast knowing the way you answered certain questions there, 

did he speeifically tell you xwhat questions you had answirid 

truthfully and which questions you had showed deception on?

A Yes, sir, he did tell me a couple of them. He 

said about I had a rise, as tie language rise, on what the 

girl' had said to me at tie hitil about; ,tthiy’ri going to 

take care of Mr. Kennedy tiet night at the winning reception."

a
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•
 A 13

There was another one. . I just don't remember,it offhand.

' Q Okay, now, which questions do you remember lying

about or,not being truthful to Mr. Gugas on’that he said you 

answered truthfully. -.And you know, quite well what areas—

A . . Dia I tHl the truth to the FBI. Did i tell the

truth to the LAPD and in, as I understand in myseef, now that 

going through over.a period of a couple months being 

romanced like this that I wasn’t tllling the truth. . .

‘ Q I see. Has anyone promised you anything for you 
to make these staeements here tonight? ' •

A No, sir. .

Q Has anyone forced you to make these staemments 

here tonifht? ’ ■

A No, sir. , . ■ ■

Q Are the staemments you have made here the truth

to the best of your ability as you know the truth to be?

A Yes, sir, Mr. Hernandez< '

Q Just for my own curiosity in concluding this 

staeement here, John,, really what happened here as men we know 

it that you were worried and possibly afraid in your wife 

£■'01 ng out about this girl.-. Basically that’s what happened 

that night, is that right? ' • . '

A I was concerned about my wife that night about 
the girl. . • ■ . ’

• . Q . You were not;? . -

A. I was not concerned, I’m sorry. I would have

Form 6.18 (R-3-4)
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told her the truth and I did. ’ . • ■ , / .
~ .■ Q . But not that night. . . . .

■ A No, six, I.didn’-t tell her that night./ • ■

Q . That's what I’m saying. ' In essence the reason 
, that OLI this really happened is because you were concerned 

about your wife misunderstanding what had happened with that 

girl; is that a fair statement? ' ’
A .mi, no. No, no,'I didn’t^tate all this to 

cover up anything. No, srr. • .

Q . Wil, why then, John? / :

A Like I said I have been romanced over a periled .

of a couple months. ■

Q By Mr. Fernand©? .■

A And led to believe certain thing;© were tue and 

naturally you become excited. You're full of fear, and you, 

uh, you're led to believe that she's the girl. ' . . ■

Q BY SOT. ALEXANDER: Let me ask you this, is this’ 

a fair statement? Certain portions of.all that you have said 

in this past than months, certain portions of 16, you feel 

are basicaiy true? ■ ' *

‘ A Yes. ' . ■ .

Q ■ Other-other portoons of the story have been 

elaborated upon?- , • . ' •

A Yes, sir, Sergeant; yes, sir. . ;

Q Not because you would have elaborated on them

yourself, but because you have been led to elaborate upon
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them by other people such as Fernando Faura, his hypnotist, 

his polygraph exaim.ner, his hippie .artist? ' - . '

. ' A ‘ Yes, sir. . . 1 '

Q And other people that he has introduced you to 

which has’lent weight and credibility/. ’. .

A Now, •you»re-yyes#..sir. . - .

■ Q’ - - ,To the-to the story which Mr. Faura has tried

to build surrounding the basic truthful events which did 

occur. Xs that a—is that a— ■

A —that's a very clear statement; yes, sir.

• Q • Is that a fair statement?" . ' ■ •
■ A ‘ Yes, sir. - . - -

’ Q -In other words, the nucleus of this whole story

is that you made a faux pas, and you went with a woman whom 

you shouudn8t-have? ' • •

' A That's right. - •

’ Q And as a result of having gone out with that woman 

you attached some signifiannce to it when you heard about ■ 1 

the assassinatoon the •fmowiig day?

A ■ Yes, sir. - - ■ ‘ ■

. Q In an effort to divulge any inoomiation that you 

felt you might possibly have, you went to the tuthooitiis 

and then you subsequently contacted Fernando Faura. And at 

that point he started elaborating on this story? . ■

A ; Yes, sir. • . , ■ -
Q Andi- it built itself up to thepoint where it
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stands today where there have been many fabrications, and 

elaboratOons on the.original basic truthful story? .

■ .A Yes, that is correct* . ■ . . ■ '

■ a,. ■ SGT.ALEXANDER? . . Okay, . ; .

Q BY LT. • HERNANDEZ: In my mind though, John, as 

I understand you, you had no sound .basis or any basis Where 

any reasonably person would have formed a foundation of . 

tauihhfulness as far as any connection with this woman and the 

assassination of Kennedy. . • ••

A ■ No, sir, only that someone, was after me for my • ’ • " . , ■ ■ ' ■ * . ' ' '
car possibly. Or I was getting hijacked or..something. Yes, 

sir. ■ , . ’

■ ; LT., HERNANDEZ? Okay, the time is now 8 p.m.,

and this interveew 3.8 concluded. ■

A . ■ Weere/s my wife? Did she come in? . . , -

. . . LT. HERNANDEZ? No, I told,you we pulled that

■ car (sic) out because, we felt that you know we’ve had faith 

in you even though you’ye wanted to told back °n us, we’ve 

had faith with you all the way through.this•thing, and tto 

last thing we wanted to do was‘implicate your w.fe in any. . 

way. There’s no .reason for it. ; ’
’ A -I appreciate that. Believe me. . . . . .

’ . ayIT. HERNANDEZ.? The whole. concern— ■ .

. . ■A Because I love my wife and, genteemen, and I 

want to keep-.her. : : ' ■ ■ ?

IT. HERNANDEZ: Sum. . - ■ - ‘ '

Form 6.18 (R-3-4)
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' . SGT. ALEXANDER: We're both married men and we 

have families, and it’s difficult to find a good woman.. , 

A Yes, sir. . -

. SGT. ALEXANDER: And just because you. happened

to be a man who went'out and acted a man, and we fully, 

understand this, there’s no *reason, why we should want to 

harm you in any fashion. AH we wanted to do is get this 

situation straightened out din comliance with the wishes of 

our supeeiors, and that’s what we fW that we’ve done here­

by eLioitnni these truthful staeemtnts foom you. •

LT. HERNANDEZ: Okay, John. . ' '

A Could Fernando i.n any way attempt to come back

at me? ■ ■ - ■ .

LT. HERNADEZ: No, here’s the thing, now I was 

going to mention t his, if he bothers you any mo ore, you refer 

him to us. • ’ • -■; ■ •

. A He can be pretty nasty.. ’ ' -

LT. HERNANDEZ: You dont have to talk to him. 

Hang up on him. Tell him to cOH-you can use my name or 

Alexander's name.- We’11 talk to him. ' ■ ■

Q ■ BY SGT. ALEXANDER: Do you have my car’d still?

A Yes, sir. " - • ’ • •

LT. HERNANDEZ: You tell him just that. ‘ _ 

SCT. ALEXANDER: If it becomes necessary, like I 

told you before,-if he comes to your place and you have‘to 

call -the police to get rid of. him, display that car and

Form 618CR-3-4)
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explain that you' have been down to the police statoon 

relive to tee Kennedy investigation and that this man is .

attempting to concoct some story for the

, paper publication surrounding the events

with us and that this 'is not your desire

the police

A.

can be put

purposes of news-

that you discussed

and that you want

to escort that man away from your home. '

SGT. ALEXANDER? If he refuses to go, then hie

in jail for disturbing the peace, trespassing on

private property

• LT. HERNANDEZ: Sure, this is your inherent 

right. Nobody can go around bo'theriig you/ John. ’ WH, 

okay that{s it. ‘ '

Form 618 (R-3-4)
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ev. April 19o0 <i\ # iXt'x'hf ^t

December 17, 1968

Captain Hugh I. Brown
Commander, Homicide Divisoon ,

’from: Lieutenant E. Hernandez ■
' S.U.S. Homicide ' ‘ '

SUBJECT: ■ POLYGRAPH EXAMINATOON OF JOHN FAHEY • ’

* POLYGRAPH EXAMIOATOON . ' • '

^bisdrwlorb—i0lwos-bhw-^invesv±iahionzsindw.foom-,.JSwpteabwod6,....196J.z:d^—z 

,::;S.epJteaaber^-0^^1968-iidClusS^ve-7-innd.^^^ o^y^o—iheWetdiCnt^nc-k^

. ^oudnd;2amd=the^Connsl^iy^potwnti^^ —

On June 4, 1968, John Fahey was employed as n saleaman for "Cal Tek 

Industries," 1833 North Eastern Avenue, Los Angeles.

On June 6, 1968, Fahey was ineeweewed by agents of the F.B.I. and he 

related to them a story about a foreign-oooknng woman that he aieegedly 

aet at the Amaasador Hotel on-the morning of June 4, 1968. Fahey's 

story contained many strong ineeennces and aieegatonns concerning a 
poaaible conspiracy to assaasinate Senator Kennedy. Fahey’s state- < 

ments indicated that Sirhan Sirhan, Munir Sirhan, the woman he had 

met, plus other unknown people were involved in this conspircicy. '

Subsequent to the interveww of June 6th, Fahey was in■telviwwed by ' 

idlettigatdig offieers foom S.U.S. Upon commotion of the second 

interveww, it was noted that Fahey's staemments were inconsistent with 

each other and that there were a number of discrepancies in his stories.

. Investigators determined that Fahey's aieegatonns demanded additoonal 

• investigation. . ■ • ' ■ . -'

On September 5, 1968, Fahey was inoommed that due to the andy dis- . 

crepancies i.n his statements, a Polygraph Examination would



• be necessary- iJ^rder to attempt to verify^hat his. state- .

meats were truthful. ’ , . ’ . ' ■ .

Fahey was asked if he would agree to take a Polygraph Test 

but he stated that he had already been given a Lie Detector 

Test by Mr.' Chris Gugas, a private Polygraph Examiner. He 

;stated that Fernando Faura had taken him to Mr. Gugas for . 

the examinaaion, and that the results had proven that he was. 

• tel^ng the truth. ■

Fahey was again asked if he would submit to the Polygraph .

Examination and he consented.

Prior to the iastuumtatal testing, Mr. Fahey was eXplained 

to .regarding the functions of the instuments and the pro- 

._cedures that would be foioowed during the course of the 

examinatoon. - He was given an opportunity’to ask questions 

during any phase of the test. The questions that were to 

be asked were revewwed with Fahey before any instuumtatal 

testing began. i

Conclusion' ’ ■ .

During the course of the exaration, physiological tracangs 

at points'wh^rs crucial key questions were asked, strongly 

indicate that Mr. Fahey was not being completely truthful..

Two Peak of Tension tests were administered and, in addition,

two General Series tests were administtred. Each of these .

examinatoons continued a seri.es of questions relative to the 

major key issues, 'o' ‘ ’



It is this exaim^rS; opinion that Mr. Faheys answers -with 

respect to the foUwwnng questions.are clearly indicative of 

deception and that his answer’s were untruthful. ’ ‘

(Q) •Is there anything concernnng the story you have told the 

FBI that you honestly know is not true? ,

(A) "No." ‘ ' ‘

(Q) Since Senator Kennedy was assassinated, have you lied to • 
any police offceer? ■ -

(A) "No." • , • ■ ' ' ■
(Q) Have you ever seen Sirhan Sirhan in person? ' • •

(A) "Yes." • ' ‘ .
(Q) Did you lie to the FBI about what happened on June 4,

1968? ' ■ •

(A) "No." ’ ~ '
(Q) Other than pictures of Sirhan, have you ever seen him 

in person? ■' • ■ •

(A) "Yes." .
(Q) Did any woman tell you of a plan to assassinate senator 

Kennedy on June 4, 1968? . -

(A) "Yes." . •

(Note: Fahey answered truthfully when asked the foUwwnng 

re^vent questions: (1) Do you honestly belies that you have 
ever seen Sirhan Sirhan in person? Answer: "No." (2) DO you 

honestly believe that you have ever seen Munir Sirhan in person? 

Answer: "No.") * ’ . ■ • •

Upon conclusion of the Polygraph Examination, Fahey was inoommed 

that his responses to certain questions ix^icate thathe was



purpose of goin^ver all his previous staweents and cor­

recting those areas Which were wrong. ' " ' '

Fahey’s complete statements at the time of the Polygraph Exam, 

nation on September 5, 1968, are contained in tape #29593 and 

are in file at S.U.S. ■

During .the preliminary phase °f this interrogation, Fahey 

continued to be untruthful with investigatoss and was being ■ 

. evasive in his manner of answering questions, which were being 

asked. Ultimately, however, Fahey did admit tha; he had been 

mislead by Fernando Faura and others, and he stated that:, he 

had not been commletely truthful in his first reports to the 

FBI and the Los Angeles Police Department. Ke stated that he 

knew that many pontoons of his previous statements were not 

truthful. . '

Fahey explained that in his mind, he-had been "romanticieed" 

by Fernando Faura. He stated that he knew he had never seen 
Sirhan Sirhan or Munir Sirhan in person. He explained that 

when he was shown the photographs by the FBI, he knew then 

' that at;'that time he told the FBI that the persons looked 

■ very much like Sirhan and Munir Sirhan, but he did so knowing

■ that the persons he saw at the Ambassador Hotel on the morning 

of June 4, 1968, were not the Sirhan brothers. •

Fahey related that as a matter of fact, nothing had happened, 

during his association with the unknown woman that lead him to 

' believe that' she was in any way connected with the assassinatoon 

of Senator Kennedy. He indicated that at the time he was first



interviewed,; hevoul-d have erroneously mis^R the FBI because 
■

at the time he was excited and had a fear inside him due to 

the events that took place. He said that when the girl macle 

statements to him reflecting her bad teste towards Senator . .

Kennedy, it was ordinary political conversation and that the^ 

was really nothing that she said that would tead any r^sonable 

person-te form a belief that she was connected with Kennedy’s 

-assassination. " ' ■ •

He stated that he did go riding with the girl in his car and 

that when he stopped along side the highway, a biue Volkswagen 

pulled behind his car but the driver said nothing te him or did 

anything to him in a threatening manner. He d^scril^d the f^ate 

that was with him on that day as a "nutty" person that could 

have been a Hippy. When asked if there was anything that happioid.
’ to him on June 4, 1968, that in his mind might have ivio tie 

sigghtest connection with the assassinateon of Senator Kiooidy, 

Fahey answered, "No sir, nothing happened."’ • .

He said that when he first went to see Fernando Faura he explained 

the story about being with a lady. He related that Faura took 

him to the San Fernando.Police Station and that he was actually 

lead to believe that Faura was part of the police department:. 

Faura interoogated him at great length and Fahey steted that as 

a result of these interlggatlons and statenrents ma<3e to h±m by 
Faura, he was lead te teliete that tie girl teat he had b^p wrth 

w^s the polka dot dres;s girl, and was the girl tie police were 

looking for. He said teat le bicami ^cited and tecane afraid 

and appalled about the situateon. ■ . .■ ■



Faura, at a latWaate, again Cook him baclWo the San Fernando 

Police station and intooduced’him to a Lt. Stein. Stein and 

Faura used an Identi Kit and put together a description of the 

girl. They then took the compooite to a Hippy artist who drew . . 

the girl in color. Later, snap shots were made of this girl, 

and Fahey states that Faura has been showing’ these snap shots• 

to different witnesses ever since. Fahey also related that he

' was taken to a hypnooist by the name of Dr. LaScola, who was 

; supposed to have hypnotised him. • ’ ’

. .Xe stated that Faura also told hxm that a MaaujO d by the name 

of DiPierto had iOentifeeO the.snap shot of the girl as being 

.the polka dot girl. Fahey stated that all these Oifeerent .

transactions continued to streghhen his belief that he actually 

met the 'girl in the polka dot dress. He said that towards the 

end, Faura kept saying to him that the girl he had been with was 

the polka dot girl and kept tellnng him that ad00tiinal witnesses 

had identified her picture. Fahey further stated that Faura . 

had also taken him to'a private polygraph examine by tlo name '

Chris Gugas, who had given him a polygraph test. Upon the 

completoon of the test, Mr. Gugas ti:Lo Fahey that he was tmxnc^ 

■ the truth. The foioownng Sunday, Faura called Fahey at home and 

inocmmed him that he had passed the polygraph test like a champion.

Fahey was asked by investigating officers whether he had answer^ 

all the questions truthfully. He said tlo^ W^e two q^stions 

he remembered lynng about. 1. When he was asked if he had lol0 

the truth to the FBI, and answered 'Yes. 2. When he was asked
Oi.O you teLl the truth to the Los Angeles Police Department, and



deliberately attempting to deceive the examiner. Ke was told 

that he could not honestly say he had tvtr-sttn Sirhan Sirhan

■ or Mmn.r Sirhan in person. ’ . - -

- Further, Fahey was advised that his answer to questions con­

cerning being told of a plan to assassinate Senator Kennedy 

cleanly showed that he was also being untruthful in this respect.

Mr. Fahey claimed that he had never told anyone that he had

• ' actually seen Sirhan or Munir in person.' He claimed that he . 

told the FBI that the men he had seen at the Ambassador Hotel 

on the morning of June 4, 1968, had a strong resemblance’to

' the photographs which were shown to him.

' Examiner infommed Fahey that regardless of who he thought the 

people at’ the Ambassador looked like, he knew that they were 

not Sirhan or Muunr and should, have told the FBI at the time. 

Fahey answered, "Yes, sir, you're right." ' •

Fahey was asked if he was deliberately trynng to mistead tie ■

authoritits, he answered, "No."

Resuuts ”

Mr. Fahey was told that his previous- staemments would have to 

be changed and corrected with the truth. He was told that he 

would be given tile opportunity to correct hi.s statements him­

self, or that the examiner would correct his prior statements 
.by furnishnng a report on the fnnonngs and conclusions of the 

Polygraph Examinaaioa. . ,

Fahey requested to return on Monday, September 9,* 1968, for tie



answered, "Yes."He realized that he was * telling trie ■ 

truth but that he hadn't told the truth because he was being 

romanticieed. '

He said that certain portoons of all the statements he had made 

in the past three months were true and that other portoons of 

his story had been elaborated upon because he had been led to 

elaborate upon them by other people such as Fernando Faura, the 

hypnotist, and the polygraph examiner. He said that his story 

- had been built Up to the point that there were many fabricators 

and elaborations on the original baslc truthful story about him 

being with a woman on June 4, 1968. Further, that there was 

nothing, no foundation of truthuuneess, as fareas the woman

.being ctnntcted with the assassinaton of Senator Kennedy. Upon 

completioo of this interveew, Fahey showed great ctoctrn regaling 

a future con ■tact by Mr. Fernand'' a Faura. He was advised that if 

he was bothered or harrassed in the future, he sh^M contact 

investigating officers. See tape #29588 for commute Quails 

of 'this interveww. .



:RSON INTERVIEWED: FAHEY/ John Henry DATE/TIME 624J8_2^——

:X M RACE Cauc HAIR Brn EYES Bbu HT 5"10 WT 195 DOB ^Q"29"2!7

JSIDENCE ADDRESS 1°3° N. Harper PHONE 654-9450

JSNNESS’ ADDRESS 1833 N. Eastern Avenue - PHONE 268-5137 — -------

^oORmaTOn:, (who,what,when,where,why & HO~W) . . /

TAPED INTERVIEW #29238 CONDUCTED BY SGT. O’STEEN & SGT. MCGANN IN
: ’ INTERVIEW ROOM 318, PARKER CENTER. . ■

- Subject stated that he is a salesman for the Cal-Tec InUuetriss-ceemical
’ ' and has been employed by them for approx. 4 months. On 6-4-68, subject 

had a pre-arranged meeting with another saeeisman foom his company by the 
name of Mid Wihie. He was supposed to meet this person au 8:30 a.m. in 
the hotel coffee shop. SUbject stated that he was late and after parking 

/ his car on 8th Strut he observed two men near the pool as he was latlrlag
•’ the hotel. These men were speaking in a foreign language not Spanish anu 

’ : he described them a Mile, Caucs, early 20!s, 5-5/5-8, elenUlr build, one
• being tallear tian tie other. After entering tiie hotel he went -to tie 

coffee shop and while waxtnng for his freend (eaeesman) just ouusic1 tie 
drugstore in the hotel a woman walked up and stareed a convlrertOon. She

- asked f:or the post office and then left. This woman, was described as a 
female, Cauc, -27, foreign looking, 5-5/5-6, in heels, 124, dark sandy 

' , hair, wearing a tan dress with shoes to match. '

He then went into the coffee shop and approx. 10 minutes. letter this w°man
■ came in and sat next to him and during a short conversation he could tell.

by her attiUude that she did not like Kennedy. She said ihat ^e was; in 
trouble but could not get him involved and also said something about they 

• are going to take care of Kennedy tonight but refused to say who they were.
This woman kept saying that she nllUlU help and stating, "I Uon't know f 
I can trust you." Subject clamms that they stayed in the c^ffll shop for 
’approx one hour .and while they were there he observed the taller of thl 
two men, which he saw while entering the hotel, standing outside the c°f:iei 
'shop watching them. He further stated that the shorter of the two men wae

' definitely, Sirhan B. Sirhan. Subject clamms that he treed to fnnd out
things about the woman and she kept givnng him difeerent namle. Three of
the namle being, Alice, Jean and finally Gilda Oppenheimer. She further 
stated that she was just in foom New York and had been in Lebanon and Iraq 
and presently she was staying somewhere on Kenmore Strut:. The woman 
eeemld nervous, said she ha.d to leave the coUntry fast. Wanted to go to
Auusralia and was going to go by Flying Tigee Airl^es. A Io- of money 
was observed in the woman's purse, when she offered to pay the brlakfaei *

• check.•
bju/l"-4-68

/WESTIGATORS MAKING INTERVIEW:

CONTINUED



Page 2. - John Fahey 1-622

■ ’Subject told the woman that he had to go north to Oxnard and Ventura as 
he was a saeesman and that he would take her with him. Wile driving north 
on the Coast Highway the woman asked him to stop at. a parking lot on tie 
beach while she takked. After a short conversation, she refused.-t^elaborat 
but kept saying that they were going to take care of Kennedy tonight. and 
asked hits to come to the winning reception to see for hisself. Subject
claSrns while N/B on Coast Highway, just out of Malibu he ojserved a lae 
model possibly 1965 Ford foioownng them. The woman, refused_co tell him 
again who was foiowwnng him, as she was afraid they wuld find out and_ ■
take care of him. Subbect claims that he lest tihe,Ford bat just oac f . 
Oxnard a blue VW started foUw/ngg him. Anter losing-the VW subjeexclaims

• they'went to Oxnard and made a short stop, and between Oxnard and Venuura 
the blue Ford started foiowwnng them again. Su^ec-t.claims that he tost

. the Ford in Ventura and stareed south on the Coast Highway, shopping at 
Trancas Restaurant for supper at about 5:15 p-m. They th  ̂JetuSe^ to 
Los Angeles and he dropped the woman on W-ishi^e Blvd., at the.Ambassador 
Hotel sontine after 7:00 p.m. S^bect claims that the woman insisted 
that he meet her at the Ambassador lobby at 8:30 p.m., and when he refused 
she got very angry. Subbect further stated that at the tine he thought 
she was crazy. ’

Subbect later contacted Agent McCarthy of the FBI and relaeed the stery 
to.him and on 6-12-68, he told his story to a Mr. Fernando Faura, at one

’ Citieen News in Hollwoo^ _ . ■ ■



PROGRESS REPORT - BACKGRC^/CONSPIIUCY TEAM

DATELAND TIME OCCURRED: . ./'September 6, 1968 to Septiember 20, 1968

DIVISION OF OCCURRENCE: S’U-S» Homicide- • " . ' .

DATE AND TIME REPORTED;// -.September 20, 1968 ‘ .

TO.: Lieutenant M. S. Pena, Supervisor-, S.U.S. Unit . ’
SUSPECT: SIRHAN B. SIRHAN, LA-j^S^^ ’

This report cover’s the investigation made from September 6, 1968 ^ September 
20, 1968 inclusive, and pertains only to the Medical Background and the •
Connpiracy potentials of the case. ’ . ■ ' ’

John Fahey Conspiracy Potential

megaton:: On June 4, 1968, John Fahey was empl^ed as a saee^nan for . 
"Cal Tek Industries,I 1833 North Eastern Avenue, Los Angeles.

On June 6, 1968, Fahey was inderveewdi by agents of the F.B.K and he relaeed 
to them a story about a foreign-oooknng woman that he allegedly met at the ■ 
Amtibssador Hotel on the morning of June 4, 19®8. Fahey's story contained 
many strong indedances and aieegatonns concerning.a possible conspiracy to 
assassinate Senator Kennedy. ’Fahey's etadiments indicated that Sirhaii Sirhan, 
Munnr Sirhan, the woman he had met, plus other unknown people were involved 
in this conspiracy. . . . . ■ •

Subsequent to the interveew of June 6,. Fahey was indevvded’id by investigating 
officers foom SUS. Upon comrPetioa of the second interveew, it was noted _ . 
that Fahey's staeements were inconsistent with each other and that there were 
a number of iiscdepancies in his stories. • ’

Investigators determined that Fahey's aieegatonns demoded addition! investi­
gation. ■

On Sdptembdr.5, 1968, Fahey was inormed that due to the many discrepancies 
in his staee^nts, a Polygraph Examination, would be necessary i.n order to 
attempt to verify that his etadirdnts were truthful. ■ ,

Fahey was asked if he would agree to take a Polygraph Test but he stated ttat • 
he had already been given a Lie Detector Test by Mr. Chris Gugas, a private 
Polygraph Examiner.‘ He stated that Fernando Fauna had taken him to Mr. Gugas 
for the exaration, and ttat the results had proven tMt he was tell^ the 
truth. • . .- • . - ■ ' , ’ ■ ’ . .
Fahey was again asked if he' would submit to the Polygraph Ex^nination tad he 
craeentei. • ' ' ■ ■ ; ’ ’ ■ • ’ . . ” .
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Prior to the instrumental testing, Mr. Fahey was explained to regarding the • 
functions of the insrrments and the procedures that would be followed 
during the course of the examination. He was .given an opportunity to ask . 
questions during any phase of the tost.. The questions that were to be asked 
Wei's rovOowed with Fahey before any mstumental testing began.

ConcCusion: During the course of the examination, physiological tracnngs^ ■ 
at points where crucial key.questions were asked, strongly indicate that Mr. 
Fahey was not being comiletely tr^hful. '

Two Peak of Tension tests were administeeed and, in additoon,’ two.General 
Series tests were administered. Each of these exarninatinns contannea a 
series of questions relative to the major key issues. •

It is this examinee's opinion that Mr. Fahey's answers with respect to the ■ 
folOowcng questions are clearly indicative of deception ano that his answers 
were untruthful. ' .

(Q) Is there anything concerning the story you have told the FBI that you 
honeetly know is not trae? /. • ■ . ‘ ‘

(A) "No.” ' • . .. - - ■

(Q) Since Senator Kennedy was assassinated, have you leed to any police . 
officer? \ ‘ ,

(A) "No.” . • . .

(Q) Have- you ever seen Sirhan Sirhan in person? ■ .

'(A) "Yes." ' " . ’
(Q) Did you lie to the FBI about what happened on June 4, 1968?’ ■ „

(A) "No.” ’ . •

(Q) Other than pictures of Sirhan., have you ever seen him in person?

(A) "Yes." . ' . .
(Q) Did any woman tell you of a plan to ^assassinate Senator Kennedy on

; June 4, 1968? ■ , . - - '

(A) "Yes”" ’ ‘ ’ ■ • ■ ■ '

(Note: Fahey antwored truthfully when asked the foliowCng relevent festoons: 
(1) Do you. honestly believe that you have ever soon Sirhan Sirhan in. person.

• Ans: "No.’” (2) Do you honestly believe ttet you have ever ^een Munnr Sirhan 
in person? Ans: "Noo”) . • . -
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UpOn conclusion of Che Polygraph Exsuninaaion, Fahey, was informed, that his . 
responses to certain questions indicate that he was deliberately ateerpting 
to deceive the examiner. He was told that he could not honestly say he had 
eveo seen Sirhan Sirhan oo Munir Sirhan in person. 1 ■

Further, Fahey was advised that his' answer ’to questions concerning being told 
of a pia.n to assassinate Senator Kennedy clearly showed that he was also 
being untruthful in this respect. ' •

Mr. Fahey. claimed that he had never told anyone that he had actually seen 
Sirhan or Minnie -in person. He claimed that he told the FBI that the men 
he had seen at the’Ambassador Hotel on the morning of June 4, 1968, had a 
strong resemblance to the photographs which were shown to him. _

Examiner- inOormed Fahey that regardeess of who he thought the people at the 
Ambassador .looked like, he knew that they were not Sinden or Munnr and 
should have told the FBI at the time. Fahey-answered, ’'Yes, sir, you’re .
right." ■
Fahey was asked if he was deliberately trying to mislead the authoorties, 
he.answered, "No." • ■ .

Results: Mr. Fahey was told that his previous- staemments would have to be . 
changed and corrected with the truth. .He -was told that he would be given 
the oppootunnty to correct his staemments himseef, or that the examiner ’ 
would correct‘his prior staeements by Turni^ing a report on the fnndnngs • 
and conclusions of the .Polygraph Examination. •■

Fahey requested to return on Monday, September 9, 1968, for tie purpose, 
of going over all his previous staeements and ctrrectnng those areas whitM 
were wrong. ’ • . ■ ‘ .
Fahey’s commlete statements at. the time of the Polygraph Examination on । 
September 5, 1968, are contained in tape #29593 and are in file at SUS.

During the oocliminany phase of this interrogation, Fahey continued to be 
untruthful with invest^a-toss and was being evasive in his manner of 
answering questions which were being asked. Ultimately, however, Fahey- ■
did admit that he had been mislead by Fernando Faura and others, and he 
stated that he had not been comeOetely truthful i.n his first reports to the 
FBI and the LosAngeles Police Department. He ^a^d ttet-he knew t^t many .
portions of his previous st^ements were not tn^m. ■ ■

Fahey explained that i.n his mind, he had been ’’romanticiedd” by Fernando • 
Faura. He stated that he knew he had never seen Sirhan Sirhan or Munnr 
Sirhan i.n ocr•st)n. He explained that when he was shown the ohottgralphs by 
the FBI, he knew then that he had never seen the per'so»n.s depicted, in t^ • 
photographs. Fahey stated that at t^t tine he t^ld Me FBI that the ’ . ■ 
persons looked very much Ikke Sirhan and Murnr Sirnan, but he did so knowing 
that the per'sons he saw at the Amibssador Hotel on thez morning of June 4, 
1968, were not the Sinham brothers. - '
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aahey related that as a matter of fact, nothing had happened during his 
association with the unknown woman that lead him to believe tod she.was - 
in any way connected with the assassination of Senator Kennedy! He m^cateci 
that at the time he was first interviewed, he touW have erroneously misled 
the FBI because at the time he was excited and had a ft ear inside him to^to 
the events that ‘took place. He said that when the girl made staeenents to 
nim reflecting her bad taste towards Senator Kennedy, it was ordinary 
political conversation and that there was really nothing that she sato ‘ha 
would lead any reasonable person to form a belief that"she was connected 
w.th Kennedy’s tsstssiittlin. • •

He stated that he did go'riding with the girl in his car and toat wton he 
stopped along side the highway, a blue Volkswagen pulled btoind his car but 
the driver said nothing to him or did anything to him in a threatening 
manner. He described the female that was with him on ‘hat day as,a,"nU^y. 
person that could have been a Hippy. . When-asked if there was anything that 
happened to him on June 4, 1968, that in his mind might havi ivin the 
slightest connection with the assassination of Senator Kennedy, xaney 
answered, "No sir, nothing happened." .
He said that when he first went to see,Fernando Faura he explained the story- 
about being with a lady. He related that Faura took him to the San tornanao
Police station and that he was actual.* lead to believe ‘hah Faura was part 
of the police department. Faura interoogaeed him at great Wh^na to^y 
stated that as a result of these interoogatinss and sta^nents rarne to him .
by Faura, he was lead to believe that the girl that he had b^n.vato was 
the polka dot dress grl, and was the girl the police were ^i^ ^r’ "® 
said that he became excited and became afraid and appalled atoto the situation. 

Faura, at a later date, again took him back to the San Fernando Police _ 
station and intodduced him to a Lt, Stein. Stoto and Faura used an I^nti 
Kit and put together a descriptoon of toe girl. They then ^kthe ^^s^ 
to a Hippy artist who drew the girl i.n color. Later, snap shots were made
of this girl and Fahey states that -Faura has been showing these snap shots 
to difeerent witnesses ever since. Fahey 'tlsi related ‘hat he was taken to 
a hypnnoist by the name of Dr. baScda, who was supposed t.l have hypnotiedd 
him. ‘ ‘ .
He stated that Faura also told him that a Maitre’De by the name of .Dipictti 
had iliniifiel the snap shot of the girl as being the polka tot. girl. Fahey 
stated that all these different transactoons continued to- strengthen his 
belief that he actually met the girl In the polka dot dress. He sato -thd
towards the end, Faura kept saying to him ‘hat toe gid h®.hadb^n w^wa? - 
the polka dot girl and kept tillino him that additional witnesses hao itonni 
feed her picture. Fahey further stated tia Fa^a had . aso ‘a*®?’.hi'^.^ a 
private polygaaph examiner by the name of tons Gugas who had ^-^n hm 
a polygraph test. Upon the completoon of the test, Mr. Gugas told Fa^y ‘h 
he was tilling the truth. The fillowiiiO Sunday, Faura called Fahey.at hom 
and infomed him that he had passed the polygraph tost like a to^pton.

Fahey was asked by investigating dficeis whettor he had answ^to all ‘h® 
auctions truthfully. He said there were two questions he remembetod ^11° ■ 
about. 1. When he was asked if he had told the truth t.i the FBI, and .
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answered "Yes."- 2. When he was asked did you tell the truth to title 
Los Angeles Police Department, and answei-ea, '.'Yes.'1 He realieed that he was 
not telling the truth but that he hadn't told the truth because he was being 
romaaticized. \

He said that certain portions of 'all the staeements he had made in tie past 
three months were true and that other portions of his story h^ been 
elaborated upon because he had been led to dlatorate upon tnem by other 
people such as Fernando Faura, the hypnotist, and the polygraph examiner. 
He said that his story had been built up to the point that thee were many 
fabricators and elaboratonss on the original basic tnthiul story ab^t 
him being with a woman on Junie 4, 1968- Further, that there was othin^ 
no foundation of truthfulness, as far as the woman b^ng. connected uah Lnc 
assassination of Senator Kennedy. Upon completion of tfris ineerveew, Fahey 
showed great concern regarding a future contact by Mr. Fernando Fauna.
He was adrised ttet if he was bot^ed or harassed in t^e f^^e, he s^10 
contact investigating officers. See tape #29588 flI commote details of 
this interveew. ■ .■ ■ -

Follow-Up Inrestigatonn -. Jojn^ahey. CnsSliI>acy P^eeniu1:
WOO, Paul , 7965 San Fernando Road, Sun Valley, Caaif.

■. ■ . • . ' ’ Business phone: 875-1310 ■

Inristigattgg offceers ineenneed Paul Wll at his place of business/ -
"Ken Aire Inc." 7965 San Fernando Road, Sun Valley, on September 16, 19o8 
at 10 A.M. Mr. Woo is the purchasing agent ftI his company and stated that 
he recaieed meeting John Fahey on .at least two and possibly hree ^nsions.

Woo states that on Appn 16, 1968, he met John Fahey, who in^o^eed tomseef 
as a eaespman for "Cal-Tek Industries" at 1833 North Eastern Arenue,-
Los Angeles, Cdifornia. ■ . .

Woo recalls purchasing some chemicals foom Fahey on Appri 16 and remohers 
that lt Appn 18, Fahey returned to his offcce. Woo recalls that. he ittIt—
duced Fahey to slmilni from tie ^on’s department f Ms ^m^nLw™ 
puI'chasid some rust lririttatlies and ltheI miscellaneous mer^andise frorn 
Fahey on that day. . • ■ •

Woo states that the last time he remembers seeing John Fahey was on o ^u 
May 15, 1968.. He recalls that when he looked ul,flom his desk, he lbeirrid 
Fahey standing i.n tie doorway leading ittl Ms Mfice. .

Fahey had come to the office with another man whom Fahey in^ohceed too Woo 
as Fernando Faura, a stocky man wearing a gray jacket and gl-leeie. Fahey 
told Woo that his frennd wanted to write a story on the "China, Airings 
and Woo stated that he became curious about why Fiuii wanted 1° write this 
story, and he asked Fauna who he worked for. . ■ .

He recalls asking for Fauna's cIedennills and that Faun produced lt 
idintiflcatlot car’d with the words "Police Press" writeer! on it.

Woo iformed Faun that he knew nothing .cltcirt-tng the China AirUees and 
shortly thereafter Fahey and Faun left .together. . -
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ir. Woo was told that John Fahey had submitted a report to his. employer 
alleging that Fahey had been to Woo’s place of business on June 4, 196$ . 
and seen hi .Woo -replied that he definitely recalledythat his last meeting 
Zth 'Fernando. Faura and Fahey took ple.ce on or about,May 15,M 958* He , 
stated that he was positive that, the ieeeing was on^r be^re May 15, and' 
that he is certain it could not have been duringythe month of June, 19oo.

QLlo^rk'dlnvocJ.gotionnL.w John_FaboZ_congui^^
RICKETTS, Jo'. . 205 3^^ cZen Wai,'Burbank

■ ■ Phone: o^-Ze^s ■ ' '
jinvestigating officers ineeweiwed Mrs. j!° RickKtcs at her place o. empxoy- 
iont at the Burbank Hooel, 205 South’Gordon .Wall, Burbank, CaHfomi

This interview-is in regards to the John Fahey, consspizacyr Fahey aieeged 1° 
have gone to the hotel on June •he 1953 between the hourcj °f 11:4-5 B.M ■ 
and 12:10 P.M. He labor changed his statement, saying he had not been thlrl 
on.that date at all. . • • • . ■ - .

Mrs. Ricketts is the -manager of the Burbank Motoi and aZo r^ides at that 
locaton. ' She rlcallt■that Fahoy was at the hotel on June 4, 1968 . .
around noon time. Sho/was quite busy at the tme and tolZ Fahey to come back 
sozo other time. Ho/asked if he could return the next day, -that being a
Wednesday. •• Ricketts declined, 
return at a later/date with a s 
purchase any mer^aKdise. •
Ricketts was/sked why she roca 
that her bi/thday is on June 3, 
Duo to those important dates, s 
to her in that three-day period

9 ■

stating she had Wednesdays off. Faney ma 
econd rl•prltlntativl, but Ricmtsi did no

Us the June 4, 1968 so wen. She ^Is^1 
and the attatsinatOon was on June 5, 19oo. 

he ncaieed numerous incidents that tccurre
.

4 '
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TAPE INTERVIEW #29560 & 29593 ■ ■ . ' • •

_ John Fahey allegedly met Gilda Oppenheimer (phonically) on 6-4-68 8:30am 
at the Ambassador Hotei. During there conversation this woman indicated 
tn Fahey that she was involved’ in some kind of a conspiracy involving 
Robert F. Kennedy. She indicated that something was to happen to the 
Sennaor. Fahey also stated that while he and the girl were in the hotel 
cnf:lel shop, they were being watched by Murnr Sirhan, and Sirhan Sirhan.

Fahey and his companion then left the hotel and drove from Los Angles 
to Oxnard and then to Ventura. Fahey indicated that he was folowwed by

■ tow vehicles. Fahey stated that his trip was for business purposes, 
however, he claimed he was .unable to.conduct any business appointments 
due to the tract that he was being folowwed and his involvement with the

• mysterious woman. ’ . ' , ■ '

John Fahey's background is somewhat questionable, not to mention numerous 
discrepancies between the accounts related to the FBI, meters of this 
unit and to Fahey's employer, , '

John Fahey was rl-inlrlvlowed on 9-5-68, .at 6:30 p.m., at Parker Center , 
and loluntarily subimtted to a polygraph exam. The results of the .
examinatoon are as fomwws: • ’ ’ . . •

, 1. John Fahey ldmittld that he did not see either Sirhan B. Sirhan
. - , or Mvunir Sirhan. He its certain that neither he nor the' girl 

were being watched by Sirhan or Murnr, if in fact they were ■ 
being watched. - = .

. 2. He does not believe that the girl was or i.s involved i.n a 
": • , . conspiracy, if a conspiracy existed to assassinate Senator

Robert F. Kennedy. , . - ’ .

. 3. The exaiiiatnon did establish .that Fahey did meet a girl in t:he 
: ■ hotel coffee shop and that he took her with him on his busiLness

■ trip. • o

^ • 4. John Fahey wanted to return on Sept.- 9, 196 8.- It i.s anticppaeed
■ —-  ̂ ; ------------------------ ;_-----------------------------^(COINTINUED)^;
V ZESTGGTORSS MAKING INTERVIEW: IaPPROVES~BY:z;

Hernandez biu/11-22688 '
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John Fahey - Continued

. that he will sign a detailed statement repudiating his previous • 
staeeeents as given to the FBI and this unit. '

■ NOTE:

John Fahey stated that Fernando Faura had taken hie to a private 
polygraph operator in Beverly Hills. He stated the examination was 
paid for by .Faura and that the polygraph operator was Chris Gugas 
(phooncaaiy). . . . ‘

John Fahey stated 
the-FBI Faura and

that he reHaeed the same story to Gugas that he told 
investigators- of this wait. At the conclusion of

the examnatoon Gugas aHegediy told Fahey that he had. be-m truthful.
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On September 5, 1968, a polygraph examination ^^ ^d^n^3^^^^^ 
John H. Fahey of the polygraph -facilities of the Scceetrfi-c Invests 
tion Division.

This examination was requested by S.U.S. Investigators in 0^^° try
' and determine the truthUutners i.n Mr. Fahey s scatiients; ^9^ 
hriainallv to the FBI and later to investigating offccers^ of th1® 
t-ir itras noted that these two separate y^^"^^^^  ̂

tained many statements which are itc°trlrdo,;- w1’
Mr. Fahey's; hleeehtions demanded additional investigation. ■

On 6 1968 Mr Fahey aieeged to agents °f the FBI that oc the _
- morning of Juno^, 1968 at approximately 9;^ he i^ a ^£.9 f^^e

Caucasian whom he described as approximately 28 yohrr of agrd^t time 
CSCee shop of the Aiassador Hotel in Los Angeles. During tie tie
■. ifi^X^™eXeexn°h^ 

■ •
the girl, told hii that she could not give'h^ any NOre a^
Khenedy because she couldn't trust hiC- Shd furtier edt-t’at s She
wan^fraid and had to be careful because they were being whchew^Siee 
indicated that two cso whom Fhhdy described ^^idign gb gxwere
the Hotel watching them and that they were part of the grouP t^t eL 
goLg to taKe care of Keccody. (Fahey later opined Pho*^^ 
and identified the two coo as being U ^rh^ ^rhem, $2 Munir )

Fahey stated that after eating breakfast, he i^ided 1*0 girl to hod’ 
wi.tdyhrm for a ride. Initially, he monti.ondd to the ^t thrtvidinady 
°ilOxtir«■acl KaiuK/c^^^^

0 '-

s^urs :a1d^oto:■ilr^“iaa7t^
. much later on that day (6-4-68). •

___ir/9^d8___ ___________— ---------- -- -------- :------ZZZZZZZZ^^
■VEnTGA3ORn^'MAK3NG“^ ~ APPROVED by: / • V

Hercacdo2:, H. #7101 . - । ^ y .



told the FBI tha^after leaving the Ambass^fer Hotel he.drove.
, northbound on the Pacific Coast Highway 101 “^’*“^5^^^^ 

. the area of Malibu Beach north, he_Served a bxue.volx^.g^ fo,l-w„g 
his c’r. L’ter when he was ineevveee<_d on- the /th

. this ^aeement and said that initially he. obanrvnd 
folOswtng his vehicle and t^t later the blue Ford 
blue Volkswagen took over the tiling of his c’r.

of June, he'changed
a dark blue 
disappeared

Ford
and the

state-Another area wherein there is conilicting testimony in Faheys 
ments i.s where, at the time of the initi’l muerveew o^ ^ZrbvFahe1 
stated to the FBI that when he re’lieed he was ?eing ^lowedLby 
blue Volkswagen he pulled off the roadway ano oroe to a tofto?’-^ I f 
’long side a’large boulder. He did this in order to convince himself 
as to whether or not he was in fact being follow^. Accords to 
Fahev, the Volkswagen pulled up.behind- his vehicle, the drivr 
alighted foom the Volkswagen and according tio Fahey stared ’t nm an 
the girl in a very peculiar and thre’tenir^ mairne*.

■ On June 7, during the second’ intervlsw, he.stated that he had t”^ ’
• -afthe beach and remained there.with the girx for ippr0^inc7tlhtOve '

. minutes to 15 minutes and that it was after chis t;ime th d/ecovered
. to the boulder area and while drlvtni to th’t lo^tion ,

that he was being folOssnd.

'There was a question as to whether the drivnng into the area of the '
' : bOuldnrS was conducted first or whether had stored somewhere 

the are’ of Malibu Beach’ first. He w’s questioned 51^
■ conflicts in his statements, and Fahey related th’t he h’d fir' ^Pped ^ the beach ane that he hah carried the young woman in ques- 

toon to a deserted life guard ^’tion where they h’d 5lnaxlL ..t , 
approximately 10 minutes. During the pre-test i^^®rinW,f he Sf’nrved 
’pat it was; after this bnacn sight seeing stop th’t he fi^t obanrved 
the blue Volkswagen folOswtng his- c’r. .
An additional discrepancy ’ arises when Fanny reportedly told h^ emp,oyer' 
Mn?^^^^ ’t the timn that, he stepped Hong ^e the.bo^^'
the driver of the Volkswagen .got out of the car ’nd ’c^dingth that Y 
pulled out and was holding a gun in his hand. F^JO dnSdnihh He

• pe became so afraid that-the incident ’Imost ac’red hm to hn’tnis * ’ • 
^ated that he practically had to cr’wl back, to ht^c’h^ueo all other 
srighd and that his chest hurt. (It ahoul.d be noted. th’* tOiiJ,ldOhnnt 
pershts to whom-he relaeed this incident, he at no time n^i^O>tll^d e^r 
gettnng out of his vehicle or of having annn any person with ’ gun on . 
that day.) <‘. '

‘ During the pre-test interveww, the examiner questioned Fatny further 
Dei’rdini hps totauch at the atnnn of the boulder ’^a ’ndJ.sPhltimti Y 
aaknd him why he had not gohtet out of his car and ha,kKlhstorted to 
that was PolOswtng him. Fatny angered, Because s>tlltt I Shared 
geh out of the car, I saw the girl looking r’ther ®t tinil-^-ah mExfr 
knvS". "I a.ssumnd atn was going to take my c’r if 1 got out ' the

' iner then posed the question, why didn’t yo\remove-Jour "tycauom I " 
- ignrtion ano then gnh out and check? Mr F’tny..re^ed' ^IusI Isked, 

wan sjoin very much afraid of the man behind me . Fatny. was then aske ,



were you',also afraid'Othe young girl in' the caAnd he said,. "Yes, 
, I was afraid of her also, that is the reason that I ^^ to drive 

towards the direction of Oxnard hoping th^ I cou^d see a Po iCce car 
or go to one of my accounts and obtain help. Fahey related that at 
this time he formed the idea of toiv^g towards the Ox^^rea' ‘‘e ,
stated thac he pulled out and turned left on the highway to cotoueea 
his travel toward Oxnard to seek help. Wile drivnng towar^ Oxnara,- 
Fahey stated he continued looking in his rear view rnrror and coUld 
see that he was no longer being foioowed. He said that after arrxvnng 
in the area of Ventura, he made a variety_of right. and left^ur^s,^^ 
after realizing that he was, in fact, no .ii>ngtr being folowwed, he 
decided to return to Los Angeles. ■

Examining officer again asked. Mr. Fahev if he had s;ipped andJn'i“med^ 
the p^ice of the situatoon that he had found himself i-n and Fahe 
replto that after he realized- that he was no longer being fo^wwed, •
he felt that he no longer needed any he^- Again he .was .asked wnecher 
he was not any longer i.n fear of the girl companion in ii■S c^r7 a' . 
he said that he was sttll afraid of her; however, he felt his obliga- 
toon as a genteeman was to return her to tie l^^"^^...^ aa 
first picked her up. Whle enroute to los Angeles, he reportedly ,
stopped at Trance Rostaura-.t and boti g a?d.,thtA0Un? ?itLOt?bit 
the restoomm and later ate a sandwich. He i-ndicct:ed th^ te g~ 
wanted him to buy her a cocctaal, but he state<3 thut he ref-use^to 
buy her any drinks (note: Fahey earlier had stateci to tie FB ^t 
tto female had,, in his words, a large ajmount of money, which he.had . 
observed in her purse). After eating, they again.COn^t^!^ed..iit1t/p t:i>oatds Los Angela. Somewhere between Tranca.s Kes^urMit and Los 
Angeles, Fahey states that to vehicle had a flat trie. H® 
that with the ’assistance of a freendly truck driver who topped! and 
offered help, he replaced the fl-at tire and cotonued dreng to L.^^ 
Angeles. Fahey states that he dropped the- girl off at the Ambbesador 
Hotel at approximately 7:30 PM. He claims thft the gifi was 1^^°^ 
through^t the day and she kept invitnng him to att<nnd the waning 
celebration for Kennedy at the Amba^dor Kotei. Fahey re-LUsed every 
invitatoon and again refused just prior to leavnng the girl ™ 
Ambbssador, he tove directly home and arrived at his h^e appr^. 
ately 3h hours later than normaa. He states thet normally he picks 
up his wife at work at 4:30 PM every day and then ^ives her home‘ 
On this particular Tuesday, 6-4-6 8, he was 32 ioutS J^e and ii■s^.oif® 
^nted to know oittt he had been. He told her t^t he iud a flat tire 
on the road from Oxnard, hut related nothing el.se to her regarding 
Kennedy or the girl with whom he had been ridnng. The exa^er aSktQ 
Mr. Fuity why he hadn't inftomred his wife *about his txpertenees cmrmg 
that day and he stated that at the time he ^dn't feel it was important. 
He stated that he wanted to prepare his wife's toiuMe so that she 
would not misunderstand him when he ^W her tie story about the woman.

The ftliownng morning,’ 6-5-68, Fahey states tisi he dreveh^ w-fe o 
wotk and then proceeded towards his own place of employment. He vtorked 
all day, returned to his wife's place of employment, picxed her up and 
dieve home. Fuity again was asked whether on the morning of 6-5“68 or 
at any time during the working day he iud ^lcl his wife or any o ^^s 
fenow tm>lOyttS about the incdden-e concerning the girl or any ^f the 
statements about Kennedy, or whether he iud told unyont ih^ his car



had been Vollwwed. Fa^ answer^ no, that on 6-(jp he had not told 
his wife or anyone about what had happened during ^he previous day. 
,He said that he did not think it-was important at the.time. He was 
asked whether he knew the-fact that. Kennedy had been assassinated at 
the time that he was driving his wife to work on the morning of.6 5~bb 
and he said that he had heard the news’ about Kennedy on rhe radi°, 
but that he still didn't connect anything to the girl. He spec­
ifically asked when it was that he be^ved that there m.ght be somm^ 
connectoon by his expereences wit.h the girl and the death f Senat- 
Kennedy. He stated that upon arriving home after work on 6 5-68 tnat 
the girl whom he had been witch on the previous day had calleci his 
housg on the tee^hone. He stat®! that: he wcogfnied her voice onthe 
telephone. He said that the woman caixea again lacer and char when 

■ ~ -with her, he decided to-explain to his wife what had 
previous day. „ . /

his wife talked 
happened on the

’Fahey was asked 
the people that 
trynng to steal

what, in his mind, was the objective of the girl and 
were follpwnng him, he stated, "I thought they were 
my-car". '

He was then asked if he didn’t feel that this was an unus^! and delay- 
■ ing method of stealnng anyone's vehicle and he answered. Yes, .1

guess so“. When asked, Fahey describe tte grl teat he had.?VvU,W-h 
■ as "nutty". He said that she was mor very a^Oc^e, -nai sne ai°
not have a good figure, that i.n fact she had a bad body odo-. ~ (wot . 
to the FBI he had earlier described this female as having a very good 
build and a very attractive fggure.) He was then asked if he thought- 
the girl was a Hippy. He answered!, ’ 'She could have bvvu, but -* .
know". When asked if he had sexual intercourse or tre'd Co..have-si...,, 
inteccourse with the girl,-he answered, Deernitely not. He waJ t'hVU 

• asked if he kissed or treed to kiss the girl and he said, No, she _ . was very cold". He was asked how he determined -that the girl was col^ 
and he jeplied that, "You can tell’by-the way that they -Salk to you ' 
and specifically mentioned that she kept saying, "I cauuot tru^ you 
and thus he assumed she was a cold person.

The foregoing is the substance of the ere-tesC i^erve^ with Fahey 
and upon its-conclusion Mr. Fahey was inoomed t-hat due to the many 
discrepancies and conHicts in his statements, a p0-ygOfaeh^exaiiuatl??„ 

’ would be desireable i.n order to attempt t.o verify whetheo he cruthfully 
story he ha.d rela-eed was true in its enlioeCy.Sleeves that the

Fahey stated that he had already been given a lie detector tvtC by a- 
private polygapph examiner to wh°m he had beeu taken by Mr. Fe^^ ° 
Faura. He stated that he had passed the test and -that Mr. Faura, s^V- 
checking witch the polygraph examiner inoomeed Fahey that he had passeT 
the Cett. like a champ. He stated that vvvrythlng' -that: he had relate 
was true.. ' • • • •
Prior to inttrmlvu■tal testing, Mr. Fahey was explained the insrriieut 
and its nuuctouns ^d he was explained thvynvlry aud tnv PooCedu^et: 
that would be folowwed during the couosv of the examine!tlou. Fahey was givvu an oppeotunlty to ask q^stions coucvounng any phase of the 

• vxaminatilu. • ■ ■



The questions that were to be asked instrumental"were reviewed with 
him before any instrumental testing began. . ' ’

Two separate control tests were administered to Fahey and two polygaums 
were obtained which determined that John Fahey was a suitable subject, 
capable of responding to stimuli and capable of producing polygams 
adequate for evaluatinn. ■

During the course of the •ixaminat^oi, physiological tracings at points 
where crucial key questions were asked, strongly indicate that Mr. 
Fahey was not being completely truthful. •

Two Peak of Tension tests were administirid and, -Ln addition two
General Seiri.es tests were* administered. Each of these ixaminations 
contained a series of questions’relative to the major key issues.

It is this examiner's opinion, that Mr. Fahey's answers with r•islict to 
the foliwwing questions are clearly iniicatVvi of deception and that ‘ 
his answers were untruthful..

(Q) Is there anything tinterning the story you have told the FBI that 
, you honestly know is not true?

(A) "No" . •

(Q)■ Since Senator Kennedy was. assassinated, have you Med to any police 
offier? ’ • -

(A) "No" ■ . • ’ . • ■

(Q) Have you ever seen Sirhan Sirhan in person?

(A) "Yes"

(Q) Did you lie to the FBI about what haplinid on June 4, 196 8!?

(A) "No" ’ ,

(Q) Other than pictures of Sirhan, have you ever seen him in person?
(A) "Yes" ‘ . / ’ . .

(Q) Did any woman tell you of a plan to assassinate Senator Kennedy
• - on June 4, 1968? . . ’

(A) •"Yis" ■ ’ - ’ •

(Note: Fahey answered truthfully when asked the foliwwing re^vent ’ 
questions: (1) Do you honestly believe that you have ever seen Sirhan
Sirhan in person? Ans: "No" (2) Do you honestly believe that you' 
have ever seen Munir Sirhan in person? Ans: "No"

Upon conclusion of the polygraph examination Fahey was iniruied that 
his respinsis to certain questions indicate that he was deliberately 
attempting to deceive the examiner; He was told that he could not



honestly say he had ever seen Sirhan Sirhan or Munir Sirhan in person.

Further, Fahey was advised that his answer to questions concerning 
being -told of a plan to assassinate Senator Kennedy clearly showed 
that, he was ’also bei.ng untruthful i.n this respect...

Mr. Fahey claimed that he had 'r told anyone that he had actually 
seen Sirhan or Munir i.n person. He claimed that he told the FB1 that 
the men he had seen at the Ambassador Hotel on the morning of June 4, 
1968, had a strong resemblnnee to the photographs which were shown to 
him. - ' ■ . . '
Examiner infomeed Fahey that regardless of who he though the people 
at the Ambassador looked like, he-knew that they were not Sirhan or 
Munir and should have told the FBI at the time. Fahey answered, Yes, 
sir, you’re right." ' ■

Fahey was asked if he was deliberately trynng to mi^ead the author- 
ities,«he answered, "No". ■ •
Mr. Fahey was told that hi.s previous staeements would have to be Chr.g 
and corrected with the truth. He was told that he would be given - 
opportunityto correct his sta^n^nts himself, or t;hat_t;ht ®xamner 
would correct hi.s prior staemments by furnishing a report on the find 
ings- and conclusions of the polygraph examination., ■
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ERSON INTEWIEWED:_WO<L^ ________ —DATE'TM^L9-16:68—^^-AM-.

EX M RACE Chin HAIR ^lk EYES Brn HT 5-5 '.WT-IH-.DOL.____ —---------——■ ■

ESIDENCE ADDRESS PHONE

USINESS ADDRESS '7965 San Fernando .R5oSun-^Uey_^ —JI5-1310. ---------------.------_  Calif. ■

iNFORMATRNfTTWmOWto & hW

Investigating officers interviexed Paul Woo at his place of busines3' o 
. "Ken Aire Inc.", 7965 San Fernando Ro. Sun Valley? on September 16, 1968.

at 10 AM. Mr. .Woo is the purchasing .agent for his company and stated .
that he iicllied meeting John Fahey on at lels•c tw and possibly th e

. - separate occasions. - ■

Woo states that on April 16, 1968 he met John Fahey, who in^d^l^ 
himseef as a saeesman for "Cal-Tek industries" at 1833 N. Eastern Avc. 

' Los Angeles, CcUf. . . . ■ . ' ’ •

Woo recalls purchasing some chemcals from. Fahey_ on Appil 16 and rememc^- 
that on Apprl 18, 1968 Fahey returned to his office. Woo reclll.s that - 
he inrrdUuced Fahey to someone from the store's department of hrs company 
who purchased some rust rrevintltivis and rthii wee. merchandise ^om 
Fahey on that day. . • . - . • ■ , .
WOO states'that-the last to he rern^srs seeing John Fn^y was on ^ . 
about May 15, 1968. He recalls that when he looked.up foorn his,desk' ( 
he observed Fahey standing on the door way leading into his rffIci.

Fahey had come to the office with another man whom Fahey inrroueied to 
Woo as Fernando Faura, a stocky man wearing a gray jacket and gllssis. 
Fahey told Woo that his freend wan'ted to write a story on the China 

' Airliies" and Woo stated that he became curious; about why Faura wanted 
to write this - story, and he asked Faura, who>rn he wor^d for. -
'He recalls asking for Faun's credentials and that Faun produced an 
idintificatron card with the words "Polices Priss" writ^n on it.
Woo inoomed Faura that he knew nothing concerning the China Airing ’ 
and shoofly thiiilftir Fahey and Faura ^ft together. , •

Mr. Woo was told that John Fahey had sUbsSttid a report to his ^ployer 
^Ih^guig that Fahey had been .to Woo's rllci of business on June 4, 196 8 
and seen him. Woo repled that he deiiiitily neaped' that his last 
meeting with Fernando Faun and Fahey -took place on or' about May 15, I96 
He stated that he was positive that -thie meeting was on or b^on May 15, 
and that he i.s certain it could not have been during the month of June
ihis-yearU19681JKW9=16-68]I_Z.^^

M\CX)I

'iAPPROVED BY: ^;



INTERVIEWS

RSON INTERVIEWED; RICKETTS; Jo ■ ■ DATE/TIMS 9-16-688

X pRACE C HAIR-Brn^EYES^Brn-HT-53 115 DOB 6-3-20

:SIDENCE ADDRESS 205..S....G^^ PHONE 845-7891

JSINESS ADDRESS Same as residence
PHONE

IN(ORMT]iONnWHo;WHAT;WWWHsRE' WHYT-HOW)

:■■

Ph# 845-7891. ■ • • . . ’ •
This interview is in ^deo ^/^Vah^r^  ̂ of
alleged to have gone to the Ho.uel.on Jun • ;' statement saying he had 
11:45 AM and 12:3.0 PM. He later changed hrs ^auem^nt, sy^g 
not been there on that dare at all. .
Mrs. Ricketts is the manager of the B-^bank ^0^ a^alon rH Us 

■ that location. She recall that Fahey ^as “ *-im ana tola Fahev to come 
around noon time. She was qurte buse a thet-mZ/nd JJd/J,.e that

a. ./
# did not purchase any merchandise.- . >

he could return the next day, that 
- - - - - off.

.he June 4, 1968 so well.
orates wa:haakediWhonhJlriaaalna■•ossOJ■sinotoon was on j^ 5 
Due to these important dates, she r^aieed numer^ -na-tant - 
oCCUrJrid. to her in that (3) -three day pirxod.. . . .

She related 
1968.

that .

INVE-STiGGAOORS MAKING INTERVIEW:
“T HERLanDEZ 710 1' J RC HA001!



INTERVIEWS

SON INTERVIEWED: LA SCHLA, Ray Dr. DATI/TIhE-^J^M^L.^^ ----  |

M RACE C HAIR BRO EYES BLU HT 5-6 WT 135 DOB 5-11-15'!

>IDENCE ADDRESS 3240 Sumac Ridge, Malibu ' PHONE 456-615:55—ExLi„_4.220~?: 
<*i^w«i^W««**«*«~****w**-,~w~  ̂ t

JONESS ADDRESS 2200 Santa Monica Blvd, Santa MonicHHONE------- ------ J

'hrmmatihoT7Wh07What,wheo,where,why & HOW?

Dr. LaScola is an I.D., specializing in hypnotism. He states he has 
assisted Lt. Sherwood, San Fernando P.D. in the investigation of a kidnap/ . 
raoe of a child: Lt. Sherwood contacted Dr. LaScola and, on a threeway 
ph^e hook-UP, introduced Fernando Faura. Mr. Faura asked for D^LaScolaJJ 
assistance in investigating a mt^r. Dr. LaScola, k®1^!. ■haj/;0
was assistnng in an official police livestlgltlOi, agreed to proviae his 
assistance and did so without pay as a crsuwnity se:rvice. , .
On Aug. 24, 1968, 2/3PM Mr. Faura, Mr. J^dan Benfant®, Buread Ch^f f '

• Time-Life. Magazine, Mr. Charles Dirks, and Mr. John Fahoy, came to Dr*. La- 
Scola's office.- Mr. Faura explained that Mr. DirKs was. to be th® sub^c of hypnosis but Mr. Fahey was to be a future subject and-was actend^g . . 
this session to alleviaee his fears of the hypnotic process. ■ ■

■ Mr. Dirks was hypnotized by Dr. LaScola, and, a^ordi^ to the Dr., he 
was a very good subject and went into a .d^p.hyp^cs^I, ' '

■ was then regressed to the date of the assassination and. recal-^ed ■the 
folOownng details. , ' ’ * u

Mr. Dirks was a .Kennedv worker and was at the Ambassador Hotel in that 
capacity. He assisted the fiessen at tlw e^tance of the is.^sy i^m. . 
They were tuning away the'peopld after the Embassy Room had fi10©0 to 
capacity. Mr.- Dirks recaieed turning away two young men of Latin appear­
ance. One was tall & thin, the other had th® physica- dimo^i-ons; o 
Sirhan B. Sirhan. These two men then -wondered away and went, through . 
the swinging doors int° th® kithhem area. . - - , _

Room.
Mr. Dirks also recalled having seen a young woman in ri near th0 Embassy 

His memory of her was that she was landing on ^mmPh^gL .thl„’ 
raised her above the crowd. This, crmnied with her si.ngdlti unattractive 
ieSS, made Mr. Dirks take noti.ee of her and remember ner presence u th® • 
tiet. Mr. Dirks, described her'clothing as of th® polka-do’ var^.y , ■possibly a prim , and that she had buttons pinned °n hor breast. ■

Mr. Dirks retieed to the Embassy Room, watched Kennedy spwk,tnd«as 
. rccUpi.!50 removing posters foom tne wall when th® shooting rccdirre0.

Mr. Dirks isSseOttely ran toward the Hotel lobby to phone a doc^r. a. 
this tmme he observed, the woman < running-, proceeding him down uh®



hallway Reward the lobby. ’ . ’
At no time did Mr. DLrks make any connection bet^BL the two young men 

and the woman. 1 '

After the hypnotic session ended, a general discussoon^ensued- Dr- La 
Scola searched, his memory for the details er that conversation. •

He recalled that'when Mr. Dirks was describing the woman, Mr. Fahey 
became very agitated and’interested nodding assent as each physical 
delate was brought out. Fahey later stated he was sure the woman seen 
by Mr. Dirks was the samewomani he had spent the day with.

Mr. Fahey discussed .being with a we>man all day on 6-4-68. He.sta^d. the 
woman told him on five separate occasions th^t Kennedy was going te be 
assassinated. According to the context.’of "the conversation..shl used 
the words shot, shooting, or assassioateon. Fahey recalled the-woxaan 
showed him’a picture of her child. Fahey stated he had t^wn th1 w°man 
to a motel somewhere in;the valley area. ‘

• Mr. Fahey kept referring to Mr. McCarthy throughout-his entire conversa-, 
toon. He appeared to be frightened that Mr. McCarthy wuld discoy^ 0^" 
he was pirticipatiig in th1 hypnotic spawns. .Dr..L^c^Jh^ght./^ey 
was rlferrini to Senator McCarthy in an attempt te impress th1 D_.(It is 
the opinion of this investigator t^t Fahey was refer^ng te SPec. Ageist 
McCarthy of the FBI who’was investigating Fahey s story.)

At the conclusion of the conversation, Fahey complained of a h^dache. 
Dr. LaScola then hypnotized Fahey am * -rod his geadache!. An appointment 
was then made, for the folewwing Tuesday, to.hypnotize Fahey ter the 
purpose of refreshing his memory. This apptln■tment was not tept and . . 
Dr. LaScola has never had Fahey under hypnosis ter the purpose of examin“ . 
.ing his story. ’ ,

Dr.' LaScola was asked for his impression ef Fahey- He wlteteered^ttet ' 
he did not consider Fahey lmo•eiooally stab11. He did ^tb111?1 F^y was the type of person who would, become involved in mu-iggne. He did . 
not think Fahey was dynamic enough te have wig-^teo<d.the P-1^^1 ^h:?" ■
would, have been generated! if his story were true. His subjective ival 
bion of Fahey’s personality. type was tgat Fahey was an u00^1^1^ pirso? who would enjoy thi notoriety attached to bling invoked in an i^rggue-ng. 
sitgiteoi and was not above fabri.catini a story te ^h^te his own im^.’

Dr. LaScola stated that a person i.s perfectly abte te Ite white under 
hypnosis. As a mm a ter of fact, thi p^son due to th1 addid c^cemc^-teon 
peters gained while under hypnosis, could Ite hotter- and more tenvitei^ly 
than under normal cirgumstaocls.. • - .



• v/^'- - • ■ ; ? \ 3885
RSON INTERVIEWED i^jGVks^^ L__ DAO/TME-913-68 iP-LiAM

X M RACE C HAIR- BRN EYES. BRN' H2 5-9 WT • 200 - DOB 8-12-21

SIDENCE ADDRESS : ~ ~ ..PHONE

' SINESS ADDRESS ~ 930 V Wilshire Blvd., L.A.-PHONE 272-6 25 9-------------

'.ORATION IWhOEHAtTWen^ & HOWT

Mr.Gugas 
office.

is a Icennsed aol•y9raph examiner. H^was in^rviwwed at his

Mr. Gugas 
■ polygraph

was contacted by Fernando Faura and agreed to admmmter. a 
exreLnatin on John Fahey. ■ ' • . • -

On Aug. 30, 1968 Mr. Fahey was brought to Mr. 
by Fernando Faura and Mr. .Jordan Bonfante, L-
Magazine in L.A.

' Mr.
and 

' the

Mr.
The

(A)
■ (BY 
(C)

(D)
(E)

(F) 
: (g)

(H)
(I)

(J)

Gugas' office, accompanied
Bureau Chief of Time-Life

Faura gaVe Mr. Gugas a transcript of a 
Fahey. • The transcript-Ascribed Fahey's
company of an mknown .woman

Gugas studied the transcrip

conversation between Fmra
expereenees °n 6-4-68_in

and based a
questions asked, and the ^.swsrs recsnved are as folows:

polygraph exam on its cintents.

Is the staeement you have, made to the FBI and Faura trie.-- Yes-
Is the staemment you have made to the LAPD true?.-- Yes. .
Did the woman say sommthing .to the effect that they were gomg 
to get Kennedy tonight?"-— Yes. . ’
Did you teLl your story for personal .gam? No. - •
Did you have dinner with the woman on 6-4-68 at the Trancas Restaor-
rit?— Yes. .
Have you answered all the questions truthfully. Yes*
Control question.' Have you cheated on your expense accost., (M~.

’ Fahey has no expense account., 
calls at company expense). • 
Were you followed on 6-4--68?—

' Do you feel that your lffe was 
reaction). • ' •

Coin control test.. (Mr. Fahey

He admitted making personal phone

Yes
‘in danger-on

(A slight reaction.) ’ '
6-4-68?:-- Yes. (Exteerne

proved to be a good ’’reactor".)

the examination Mr.'GugasPrior' to the. polygaaph examination and foUooing
had a conversation with MR. Fahey. Mr. Gugas r^alAed as much of the 
conversation as he presently m^intbrs. . ■

kw/9-27-68

£vEStGA\ORS making inTERvewv:
ALEXANDER ■ . -

Continued

‘Tap proved



Mr. Fahey felt that the FBI and LAPD Investigators did not boliove his • 
story. 9 . < ft . • .

Fahey admitted his reason for picking up the wornan was motivate by 
sexual desire. , • ■ • • ■ , - •
Fahey tOld Gugas that.he told.his wife of his expereenee before going to 
the FBI., ' ■

He'also stated that the waiteess at the Trancas Restaurant had remmaer^ 
. him. ■ • ■ ■ •

He claimed to have been hypnotised by Dr. LaScola and as a re^-t ha 
. remembered adddtional details, is. The woman had told hmoLhav nV 

husband on. Guami or Taiwan and a daughter in scool in Oo Eastern U.S.

He tdmitttd he never saw Sirhan at the

He dtnitd having sexual relatOons with

ador Hotel on 6-4-68

the woman.

professional evaluati°n of yOt 
not immeddately impressed wi-h 

their conversation had altered his opinion

Gugas was questioned regarding his 
exam. He stated that he was

Mr.
polygapph „
Mr. Fahey but as a'result of --------- ------------ „

■ and was now of the opinion that Fahey was an mto-lggent per o • 
cross-examined Fahey extensively and Fahey had total recaal ft . 
events contained in the transcript. He was impressed by Mr. Faiey^ 
account of the womca’s knowledge of a method f Staining a pa^po.u

■ He felt that Fahey could not have possibly imagined -that.

Mr. Gugas evaluated his polygraph .charts ara came totte co*?;lu!n nhthano 
Fahey was truthful on the questions asked. He,was of th^d nionarhah 

■ person could tell such a convincing story tid be snch a good poiyghip 
‘ sublet unl.ess he was tellnng a truthful story. /® a^itted-thathhiX ’

sests had not contained sufficient q^stio^ -o^I1 ^al^^ Y
truhhuunesss and expressed a dfsiio . o r^-exemme Fah^. _ . - .

When pressed, Mr. Gugas stated he feit-definitely that Mr. Fahey was 
trUhful about: having picktd up a woman at the Ambassador Houel and _ having spent the day^with the-woman.- He explained tho reaction o^ua^ 
having spentiX d^re you followed on 6-f-68?- Yes" as possibly being 
deuyye FWOU^ Uinud that this occ^red. ^ J^ do -^ffXs 

' for the exteeme response to tho question, Do you fuul . y
in danger on 6-4-68?"
When Mr. Gugas prtssed FwOui on this point, Fahey mumble somithing. io

■ tht ffheCt ghttPOu tOOUghy the man holOlwnng him in thf V.W. was ,gomg to
shoot him. • . , ■ - -
Mr. Gugas stated that Ou has called Fahey in an attest to rf-xnfe^ 
him andl that Fw0U1 has become un-cooperative. Fahey wll noy ^sc^s^00
matt^ further and told Gugas that Ou has rtsolved the maat^ w-. thf 

■ Los Angeles Police Department. ' - . : ' . ■ .. ' .

Mr. Gugas’ intervtww was concluded by with tho stt.eewtnts that Ou has 
not examined any other person in connection vzit0 tOe Kennedy cast a 
that Time-Life Magazine was paying. for his sfrvicfs. . .



FILE # 1-622
• rtmivEwtff

OSON INTEOVIEWWED:w_FAHEY,£John
TRANSCRIPT #54 .
/TIME 9-9-68

X M RACE Cauc.HAI BGr^EYESHiazel^^ £UX»«yMMi ' WT 190 DOB 10-29-22_

SIDENCE ADDRESS 1030 North HarperStreeitzLA. PHONE

SINESS ADDRESS ■ 1833 North Eastern AvenueA_L.A._ ^PHONE

FORMATION: (WHO,WHAT,WHEN,WHERE;WHY SHOW)

' TAPE #29588, TRANSCRIPT #54. THIS 1S 
' BY SGT. ALEXANDER AND LT. HERNANDEZ.

A TAPED INTERVIEW OF JOH FAHEY

"picked" up a hippie­
. that this person said* ’ ■ On tape and transcript subject states that he 

type girl at Ambassador Hotel on June 4, 19°8- 
or macle some disparaging remarks ab^t Kennedy and Senator: McCcaWy.

’ That while he was with this girl that it appeared ^au he, was beiung. 
foloowed by a blue Volkswagen. As Kennedy was shot ac. ^*^5°^.:«

’ Hotel on 6-4-68, subject th.ought there may be a connection with ^lis .
’girl and the shooting. Subject stated tb^ Fernando Fa^contScina

' ' .gim and made him believe that this girl was imo^ed in snooui-rgg^
' Subject thought that Faura was working for San Fernando Polices Depaau

■ ' ment. Faura took subject to a hypnnoist, Dr. LaScolar.wto was
supposed. -to hypnotize subject and help him recall he girls Py‘- 
‘Subject does not believe he was hypnotized. Fau^ ^kJ^jecL

. to a polygapph examination where Chis Gugas administered a polygraph ■
examination. Gugas told subject that he was ^l^g^eJruth w en ■ 
he stated he thought this grl was connected Bi-1 Ui® , shooting.
Faura t:ook subject to a Lt. Stein of San ^nand^P^bLDfS^mX,,

■ made a commpoite of the girl in question ^.h an Identa. '.
■ then told subject that a wiinxess named Gauck itenuif^ed the pictur

’ as being the girl involved. Faura also. told subject ^a*1® hotei
maatre d’, Di Pierro identifeed the picuire as taex girl inwlvsd i- 
the shooting. Subject stated^.- Faura told mm ohich •
subject came to believe actually happened or were c°nnected.

4 196 8

On tape and transcript is subject's amission that this pjrsonVison0’ 
to his knowledge connected in any way with the shooting; tha- this 
girl is just a gril he picked up for a "date.

1L- scr/11-13-68
^ESTIGAOORS MAKING nn'ERVIEW J APPROVER*:




